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Mijn naam is Kimm Besselsen, ik werk voor ons familiebedrijf VinylRecycling. 
Wij zijn sinds 1975 gespecialiseerd in de handel en verwerking van PVC uitvallen 
van Europese producenten. Wij hebben deze industrie gedurende de afgelopen 
decennia zien veranderen. Waar vroeger alles in Europe werd geproduceerd, 
wordt er nu nog een klein gedeelte geproduceerd, aangevuld met assemblage 
van halffabricaten en distributie ‘white label producten’ van onder andere Chi-
nese makelij. Er is niet op te boxen tegen de maakindustrie uit Azië. Zij zijn met 
meer, de technologie ontwikkelt zich sneller, alle mensen kijken (noodgedwon-
gen) dezelfde kant op; wat transitie een stuk makkelijker maakt.  

Het is heel angstig dat wij al onze grondstoffen zien wegvloeien naar landen 
buiten Europa. Door initiatieven zoals deze, proberen wij grip te krijgen op de 
situatie, en onze maakindustrie een push te geven. Wij oogsten ‘onze’ grondstof-
fen, recyclen ze terug naar opnieuw inzetbare grondstof, en willen ze kosten wat 
het kost binnen Europa weer inzetten. Let wel; heel veel items die uw dagelijks 
gebruikt en uiteindelijk in uw afval terecht komen, worden in China gemaakt. 
Ook al heeft u deze misschien niet bij Alibaba aangeschaft. 

Nu naar het wetsvoorstel wat duurzaam grondstofgebruik wil verplichten en bij 
wil dragen aan de inzet hiervan.  “Bij de verwerking van polymeren tot deel- en 
eindproducten gebruikt de Nederlandse industrie straks minder fossiele grond-
stof. Er zal minder CO2 worden uitgestoten per kilogram geproduceerd plas-
tic, doordat er bij de grondstoffenwinning en het productieproces minder CO2 
vrijkomt en er door het gebruiken van recyclaat minder plastic afval wordt ver-
brand.”  Deze tekst staat als een huis, staat geen woord frans bij! Wij zijn ook te-
gen verbranding, en zetten dagelijks ons beste beentje voor om zo veel mogelijk 
materialen, postindustrieel én postconsumer, te collecteren en recyclen in onze 
fabrieken in Lelystad.  Als recycler hebben wij een essentiële plaats in de transi-
tie van lineair naar een circulaire economie. Wij transformeren de grondstoffen, 
zodat ze opnieuw kunnen worden ingezet.  

U wilt de Nederlandse bedrijven verplichten om onder andere onze grondstof-
fen opnieuw in te zetten in hun productieproces. Enkel dat is mijn inziens niet 
genoeg om het verschil te maken. De CO2-emissie mindering waar u over praat, 
kan inderdaad pas ‘berekent’ worden zodra het opnieuw de supply chain in 
loopt.   Als wij een grote maakindustrie hadden in Nederland en Europa, dan 
had uw plan een kans van slagen gehad. 
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Maar het aanbod van recyclaat, ten opzichte van de vraag naar recyclaat als 
intake voor een productieproces is niet in verhouding. Daarnaast hebben wij 
de mazzel dat wij in Europa zeer efficiënt en productief zijn; veel processen zijn 
compleet geautomatiseerd.  Als je met een recyclaat werkt is de mix niet altijd 
constant, sowieso met postconsumer materiaal is dit het geval. Dit doet een ap-
pel op je R&D en je algehele productieproces.  Wij zijn daar in Europa ‘nog’ niet, 
of ‘niet meer’ op ingesteld. 

‘De vraag naar plastic recyclaat en bio-based grondstoffen neemt toe. Dit moe-
digt de groei van deze industrie aan en stimuleert vernieuwing, schaalvergroting 
en efficiëntie op het gebied van recycling en het gebruik van circulaire polyme-
ren.’  Ook dit klopt! Men wil wel, maar de eisen aan deze grondstoffen zijn zo 
hoog dat er in veel gevallen chemische processen nodig zijn om het recyclaat 
zo aan te passen dat het zich als prime gedraagt.  Chemische recycling is ten 
alle tijden complementair aan mechanische verwerking in een duurzaam econo-
misch model; met zo min mogelijke stappen en energie van afval naar een nieuw 
product, toch? 

Nog een aantal kleine toevoegingen; 

1. Zal er ook inspectie plaats vinden op de aanwezigheid van bijgemengd re-
cyclaat of bio based grondstoffen op de items die niet in Nederland gemaakt 
zijn, maar wel verkocht worden?  

2. Kan er ook op product design worden gestuurd? Kan het aangepast worden, 
of kunnen de eisen onder de loep worden genomen om bijmengen van re-
cyclaat te vergemakkelijken?  Denk aan de lancering van gerecycled wc-pa-
pier, men moest er eerst niets van weten, nu is het normaal.

3. Leveren wij in op het ‘level playing field’ met dit voorstel?  Het zou tot gevolg 
kunnen hebben dat de laatste producten in Nederland de productie elders in 
Europa opzet, of enkel nog distributeur van buiten Nederland geproduceerd 
materiaal wordt? 

De wetgeving zou de verduurzaming gigantisch helpen als de recycler zich 
als Internationaal Gerecyclede Grondstoffenproducent op de kaart zou kunnen 
zetten!  En dan niet alleen voor Europese klanten, maar wereldwijd!  Wij consu-
meren op ons continent meer dan we aankunnen, waarom alles hier houden? 


